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Høring - Plan for digitalisering på legemiddelområdet  "Saksnummer 
22/684"  
 
Under følger høringssvar fra Oslo kommune i ønsket skjema 
 
Kryss av for type organisasjon/virksomhet: 
☐Statlig etat, ombud eller fagråd 
☐Fylkeskommune/Statsforvalteren 
X Kommune/KS 
☐RHF/Helseforetak 
☐Fag- og interesseorganisasjoner 
☐Pasient- og brukerorganisasjon 
☐Forskning- og utdanningsorganisasjon 
☐Privat virksomhet/næringsliv 
☐Privatperson 
☐Annen enn nevnt ovenfor 
 
Kontaktinformasjon 
Navn på virksomheten (statlig etat, kommune, privatperson osv.): 
Kontaktperson: Kirsti Pedersen 
E-postadresse: kirsti.pedersen@byr.oslo.kommune.no 
 
1) Er beskrivelsen av utfordringsbildet (kapittel 2) i hovedsak dekkende for den reelle 

situasjonen? Utdyp gjerne i fritekstfeltet. 
 
☐ Ja, kommenter gjerne  ☒ Nei, utdyp gjerne  ☐ Vet ikke, utdyp gjerne 
 
Beskrivelsen av utfordringsbilde er i all hovedsak dekkende, men vi savner et punkt som 
peker på utfordringene knyttet til utviklingstakt og skalering av nasjonale løsninger. 
Realisering av pasientens legemiddelliste har vært utredet og diskutert i over 10 år, og vi vil 
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ikke ha en ferdig løsning som kan tas i bruk hos alle aktører før på flere år. Dette kan med 
fordel poengteres tydeligere under utfordringsbilde. 

 
1) Beskriver de foreslåtte målene for digitalisering på legemiddelområdet (kapittel 3) en 

ønsket, felles retning på kort og mellomlang sikt? Utdyp gjerne i fritekstfeltet? 
 
☒ Ja, kommenter gjerne  ☐ Nei, utdyp gjerne  ☐ Vet ikke, utdyp gjerne 
Vi støtter målene som er beskrevet. 

Mål 1: Arbeidsprosesser  
Ingen kommentar 
 
Mål 2: Samhandling  
Ingen kommentar 
 
Mål 3: Innbyggermedvirkning  
Ingen kommentar 
 
Mål 4: Legemiddeldata 
Ingen kommentar 
 

3) Er de foreslåtte tiltaksområdene (kapittel 4) hensiktsmessige for å møte 
utfordringsbildet? Utdyp gjerne i fritekstfeltet 
☒ Ja,kommenter gjerne  ☐ Nei, utdyp gjerne  ☐ Vet ikke, utdyp gjerne 

Tiltaksområdene er hensiktsmessige for å møte utfordringsbilde men vi trenger en 
tydeligere beskrivelse av hvem som er ansvarlig for å følge opp områdene.   
 

4) Tilbakemelding på tiltaksområde: Pasientens legemiddelliste   
Som kommentert under punkt 1 så tar dette for lang tid. Vi ønsker en raskere utvikling og 
strengere styring for å få alle aktører med, slik at man kan få gevinst tidligere enn 2028 
som er frist for å få dette på plass. Norsk Helsenett må også gis tilstrekkelig 
utviklingskapasitet og leverandører må enten gis incentiver eller pålegg i form av forskrift 
om å få dette på plass så raskt som mulig. 
 

5) Tilbakemelding på tiltaksområde: Digital legemiddelhåndtering i kommunal helse- og 
omsorgssektor   
Vi mener det nå må brukes mest tid på å utvikle løsninger, og ikke så mye tid på å utrede 
problemene. Hvordan dette gjøres i spesialisthelsetjenesten kan ikke være utgangspunkt 
for kommunenes utfordringer da legemiddelhåndteringen gjøres på en helt annen måte i 
store deler av kommunehelsetjenesten. Administrasjon foregår i stor grad i brukers hjem for 
en stor del av tjenesten. Vi savner også at multidose og medisineringsstøtte 
(velferdsteknologi) er nevnt siden mange kommuner har tatt i bruk dette.  
 



3 
 
6) Tilbakemelding på tiltaksområde: Kritisk legemiddelinformasjon   

Vi mener det er viktig at kommunal sektor er representert i arbeidet 
 

7) Tilbakemelding på tiltaksområde: Legemiddel grunndata   
Ingen kommentar 
 

8) Tilbakemelding på tiltaksområde: Data på legemiddelbruk  
Dette er et viktig område med hensyn til å drive forbedringsarbeid. Det er nødvendig at 
tiltaket dekker tilbakeføring av informasjon til klinikere slik at praksis eventuelt kan justeres 
 

9) Tilbakemelding på tiltaksområde: Pasient- og innbyggerrettet legemiddelinformasjon 
Ingen kommentar 
 

10) Tilbakemelding på tiltaksområde: Tilgang til legemidler (beredskap)  
Vi støtter at dette er et område som krever oppmerksomhet fra myndighetene 
 

11) Tilbakemelding på tiltaksområder: Normerende produkter for digital samhandling 
Sektoren trenger normerende produkter. I tillegg til å vurdere behov, utvikle anbefalinger og 
gi veiledning om regelverk er det nødvendig at man parallelt jobber med kodeverk, og 
utvikling av løsninger som kan tas i bruk så raskt som mulig. Dette er nødvendig for å øke 
pasientsikkerheten og gi ansatte verktøy som sikrer mer korrekt legemiddelhåndtering. Der 
regelverket er til hinder for å utvikle de beste løsningene bør det søkes å få dette endret. 
 

12) Har dere tilbakemeldinger på hvordan planen skal følges opp (kapittel 5)?  
Forslag om hvordan planen bør følges opp ansees som for defensiv. Vi mener en sentral 
aktør som f.eks Norsk Helsenett bør ha en pådriverrolle, spesielt for pasientens 
legemiddelliste. Her er det nødvendig med koordinering og kontinuerlig oppfølging av 
involverte aktører. Det må settes tydelige tidsfrister og følges opp at alle leverer på tid og 
kvalitet. Det foreslås å opprette et eget utvalg som skal fungere som referansegruppe for 
oppfølging av planen, herunder gi faglige råd og innspill til prioriteringer. Vi tror ikke at dette 
er et tiltak som nødvendigvis bidrar til økt fart og anbefaler heller at man bruker 
eksisterende strukturer som f.eks programstyret til PDS/PLL eller NUFA. Planen har ellers 
ulike tema som peker mot ulike aktører og vi ser ikke at en referansegruppe kan gi innspill 
til prioriteringer som treffer ulike aktører på ulikt vis med ulik finansiering og styringslinjer. 
 

13) Har dere innspill til vedlegg A - Helsepolitiske mål og føringer på legemiddelområdet 
Ingen kommentar 
 

14) Har dere innspill til vedlegg B, Nåsituasjon - digitalisering på legemiddelområdet? 
Ingen kommentar 
 

15) Har dere innspill til vedlegg C, Kunnskapsgrunnlag for digitalisering av 
legemiddelområdet, notat fra Nasjonalt senter for e-helseforskning? 



4 
 

Ingen kommentar 
 

16) Har dere andre innspill og tilbakemeldinger? 
Overordnet støtter vi innholdet i planen, og mener dette er et av de viktigste områdene for 
helsetjenesten å lykkes med. Planen er også lett å lese og det er positivt at man under 
tiltakene peker på hvilke mål tiltaket skal understøtte.  
 
Vi ønsker å fremheve behovet for stram styring med klare mål og delmål gjennom tett 
oppfølging av aktørene slik at tidsfrister overholdes. Det må jobbes agilt for å nå målene 
raskt. Det har tatt alt for lang tid å komme dit vi er i dag og vi er bare på startstreken for 
nasjonal digitalisering av legemiddelområdet spesielt for kommunesektoren.  
 
Vi må i større grad evne å gå fra strategi og planer og over i operasjonalisering, samt bruke 
etablerte strukturer og plandokumenter som er utarbeidet for de ulike områdene i stedet for 
å utrede mer og etablere nye fora.  
 
Der regelverket er til hinder for utvikling må dette ryddes av veien. 

 
 
Robert Steen 

byråd 
 
 
 
 
 

 


